## and Health Council

業安全健康局主席獻辭



**李啟明**先生, SBS, JP Mr. Lee Kai Ming, SBS, JP

近年來,隨著業界人士和社會大眾對職安健的要求日益提高,職安局引 進多項新概念和新工具,幫助推動社會的安全文化,較早前向業界提供 《建造業安全氣候指數調查軟件》及《工作安全行為自用套件》,推動 各機構透過調查,了解員工對工作安全的認知和態度,從而作出針對性 的改善。

香港房屋委員會在這方面實是高瞻遠矚,鼓勵承建商進行「安全氣候指 數調查」,而調查結果將作為制訂促進建造行業安全文化政策的參考。 我希望這些大型承建商能肩負帶頭作用,推動各中小企承建商落實「以 人為本」的安全文化,令職安健訊息可以更深更闊地傳送開去。

作為全港最大的業主,香港房屋委員會鼓勵物業管理公司參與安全社區 的「安健屋邨計劃」,以促進屋邨管理公司與社區之間的聯繫和合作, 為屋邨內的居民、服務員工和訪客締造一個安全、健康及和諧的居住和

工作環境。職安局於去年推出「安健屋邨確認計劃」,並製作了有關指引,協助屋邨管理公司利用套件來制訂迎 合所需的屋邨安全管理系統,以改善屋邨環境,培養邨內居民和工作人士的安全意識。

今天的講者對於推動工程和工地安全都是經驗豐富,一定能為各位在職安健實務方面帶來啟發和裨益。請大家繼 續努力,鞏固建造業和物業管理業的安全及健康文化。

In view of the industry's drive for continuous improvement in the safety performance, the Occupational Safety and Health Council has introduced a number of new concepts and tools to enhance the safety culture of the construction industry. We have therefore provided the industry two effective tools, "Safety Climate Index Survey" software and the "Safe Work Behaviour DIY Kit", assisting the companies to gather useful information enabling the management to better understand their workers' awareness and attitude about workplace safety. These information would form the base for further targeted improvement measures.

I have to commend the Hong Kong Housing Authority for their foresight by encouraging their contractors to conduct the "Safety Climate Index Survey" among their staff members, which will surely lead to a more comprehensive safety strategies for the industry. I strongly encourage the large contractors not just to take the lead, but also to drive different types of small or medium sized contractors for this development so that a people based safety system would become the best practices in the industry.

Being Hong Kong's largest developer, the HA is active in promoting the best practices in property management through the implementation of the "Safe and Healthy Estate Scheme" of the Safe Community Project. The Scheme advocates the collaboration of the estate management companies and community groups to ensure a safe, healthy and harmonious working and living environment for everyone. The Council introduced the "Safe & Healthy Estate Accreditation Scheme" and the relating guidelines last year. These guidelines would assist the property management companies to set up effective safety management systems that satisfy their specific needs, improve the environment, and, most important of all, develop strong safety awareness for the residents, employees and visitors.

The speakers of today's seminar are experienced experts in promoting site and project safety. Their presentations will be inspirational to our collective effort in building a strong safety culture for the construction and property management industry.